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نوبخت:
مجلس می خواست تمام تحریم ها را 

با مذاکرات هسته ای برداریم
رئیس پیشــین ســازمان برنامه و 
بودجه گفت: مجلس می خواســت 
تمام تحریم ها از خلقت آدم ابوالبشر 
تا اکنون را با مذاکرات هســته ای 
با مذاکراتی  برداریم، نمی شود که 
که مربوط به مســائل و موضوعات 
هسته ای بوده تحریم های مربوط به 
مسائل حقوق بشری و منطقه ای را 

رفع کنیم.
به گــزارش منیبــان، محمد باقر 

نوبخت، رئیس سازمان برنامه و بودجه دولت حسن روحانی، گفت: هیچ گاه ادعا 
نداشتیم که می شــود در شرایط تحریمی و با تداوم تحریم ها کشور را به توسعه 

مطلوب رساند.
وی افزود: این امکان از نظر من وجود ندارد و نشدنی است. به همین دلیل تلاش 
شــد که ابتدا تحریم ها را برداریم، اما در دوره ویژه ترامپ که تحریم ها برگشت، 
نمی توانســتیم. اما وقتی دوباره شرایط بهتر شــد، باید از فرصت رفع تحریم ها 
اســتفاده می کردیم. وی گفت: اما مجلس کنونی اجازه اســتفاده از این فرصت 
ویژه را گرفت. مجلس می خواست تمام تحریم ها از خلقت آدم ابوالبشر تا اکنون 
را با مذاکرات هســته ای برداریم، نمی شود که با مذاکراتی که مربوط به مسائل و 
موضوعات هسته ای بوده، تحریم های مربوط به مسائل حقوق بشری و منطقه ای 

را رفع کنیم.
نوبخت گفت: من و دوســتانم بلد نیستیم در شرایط تحریم کشور را اداره کنیم، 
هیج وقت هم چنین ادعایی نداشتیم. داشتیم کاری می کردیم که تحریم ها لغو 
شود، همین مجلس کنونی نگذاشــت. ما در دولت آقای روحانی نمی توانستیم 

تحریم ها را به دلیل شرایط آن موقع برداریم، ولی بعدا این شرایط مهیا شد.

تصویب کلیات لایحه بودجه ۱۴۰۳ در کمیسیون تلفیق
نمایندگان عضو کمیســیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۳ کلیــات این لایحه را 
تصویب کردند. به گزارش ایسنا، اعضای کمیسیون تلفیق در جلسه امروز خود با 

کلیات لایحه بودجه ۱۴۰۳ موافقت کردند.
مجلس فردا گزارش کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۳ درباره کلیات لایحه را بررسی 

می کند.

سعیدی:
معلمان خرید خدمات 6 ماه است حقوق نگرفته اند

نماینده مردم چابهار در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: معلمین خرید خدمات 
6 ماه اســت که حقوق دریافت نکرده اند. به خدا قســم این رفتار در شــأن این 
عزیــزان و معلمان حق التدریس که به ناحــق از حضور در کلاس درس محروم 

شده اند نیست.
به گزارش ایسنا، معین الدین سعیدی در تذکری شفاهی در جریان جلسه علنی 
دیروز مجلس، خطاب به رئیس جمهور، وزیر آموزش و پرورش، رئیس ســازمان 
برنامه و بودجه و رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور، بیان کرد: تصور کنید 
فرزنــدی دارید که در محروم ترین مناطق آموزشــی هفته ای 5 روز و به صورت 
تمام وقت به انجام وظیفه خطیر معلمی مشــغول است. سال ها است تلاش های 
این معلم گرانقدر برای تبدیل وضعیت به جایی نرســیده است و حقوقش همان 
حقوق حداقلی اســت و مشــکلات عدیده بیمه ای نیز همواره او را در برابر زن و 

فرزند شرمنده می سازد. 
وی در ادامه اظهار کرد: در این میان وعده مسئولین برای امنیت شغلی و تبدیل 
وضعیت پیشکش، حتی حقوق بخور و نمیرش 6 ماه است پرداخت نشده است. 
شما اگر پدر چنین فرزندی بودید اینگونه خاموش می نشستید؟ معلمین خرید 
خدمات 6 ماه اســت که حقوق دریافت نکرده اند. به خدا قسم این رفتار در شأن 
این عزیزان و معلمان حق التدریس که به ناحق از حضور در کلاس درس محروم 

شده اند نیست. چرا تلنگری به وجدان های من و شما زده نمی شود؟

بررسی سیاست های کلی نخبگان در مجمع تشخیص
مهاجرت نخبگان باید مدیریت و کنترل شود

کمیسیون علمی، فرهنگی و اجتماعی مجمع تشخیص مصلحت نظام با حضور 
معاون امور دانشجویان وزارت علوم و مدیرکل ایرانیان خارج از کشور به بررسی 

ایده اولیه سیاست های کلی نخبگان پرداخت.
به گزارش ایســنا، آیت الله محســن اراکی، رئیس کمیسیون علمی، فرهنگی و 
اجتماعی مجمع در جلســه این کمیســیون با اشاره به تقسیم بندی نخبگان به 
سه گروه داخل کشــور، خارج از کشور و نخبگان غیرایرانی، تاکید کرد: مسائل 
مربوط به نخبگان کشــور باید با اولویت و با ارائه یک طرح جامع، در کوتاه ترین 

زمان حل شود.
وی ادامــه داد: باید زمینه ورود نخبگان ایرانی مقیم خارج فراهم شــود. باید با 
کاهش برخی ســخت گیری ها و تسهیل امور آنها، مشکل اقامت و اشتغال آنها را 

برطرف کرد. همچنین موضوع مربوط به دوتابعیتی ها را باید حل کرد.
رئیس کمیسیون علمی، فرهنگی و اجتماعی مجمع با طرح موضوع »مهاجرت 
عادی« و »مهاجرت نخبگان« افــزود: مهاجرت نخبگان باید مدیریت و کنترل 
شــود و برای جلوگیری از مهاجرت آنها باید حداقل چهار مسئله اصلی نخبگان 
شامل اشتغال شایسته، ادامه تحصیل، اعطای حقوق و امتیازات و نیز حل مسئله 
ســربازی آنها را در قالب یک بسته تشــویقی جامع فراهم ساخت تا مانع گریز 

نخبگان از کشور شود.
در ادامه جلســه حســین مظفر، نایب رئیس کمیســیون علمــی، فرهنگی و 
اجتماعی، با ارائه گزارشــی از پیشــینه بررســی ها در این زمینه و تدوین ایده 
اولیه »سیاســت های کلی نخبگان« در دبیرخانــه مجمع، گفت: موضوع تدوین 
سیاست های کلی نخبگان در پیوست حکم دوره هشتم مجمع به عنوان تکلیف 
مجمع تشخیص بیان شده است و بر این اساس، موضوع در دستور کار مجمع قرار 
گرفته و مأموریت تدوین و بررسی آن به کمیسیون علمی، فرهنگی و اجتماعی 

ابلاغ شده است.
 وی ادامه داد: کمیســیون نیز ایده اولیه را در ۱۲ بند سیاستی تدوین کرد، اما 
با توجه به گذشــت زمان نیاز است که این ایده متناســب با شرایط جدید، باز 
تدوین و ارائه شــود. از این رو کمیسیون علمی، فرهنگی و اجتماعی دبیرخانه با 
مشارکت نهادها و دستگاه های مرتبط مثل وزارت علوم، بنیاد ملی نخبگان، اداره 
کل شورای عالی ایرانیان خارج از کشور ایده اولیه را در پنج بند سیاستی، برای 

ارائه به کمیسیون اصلی علمی، فرهنگی و اجتماعی مجمع تنظیم کرده است.
در این جلسه مقرر شد آمارهای وضعیت نخبگان از سوی وزارت علوم، وزارت امور 
خارجه، بنیاد ملی نخبگان و شورای عالی انقلاب فرهنگی به کمیسیون علمی، 
فرهنگی و اجتماعی دبیرخانه مجمع ارائه شــود تا با تلفیق و تجمیع آنها خلاء 
و کاستی های گزارش موجود برطرف شود. همچنین دستگاه های مربوط با نگاه 
به چالش ها و مشکلات موجود، راه حل های خود را ارائه کنند تا در بندهای ایده 

اولیه گنجانده شود.

 رئیس مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضائیه خبر داد
دستگیری 6 نفر از اعضای یک شبکه دلالی

 و کارچاق کنی
 رئیس مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضائیه از دســتگیری 6 نفر از اعضای یک 

شبکه دلالی و کارچاق کنی در استان ایلام خبر داد.
به گزارش ایلنا، حجت الاســلام »عبداللهی« رئیس مرکــز حفاظت و اطلاعات 
قوه قضاییه در جلســه شــورای عالی قوه قضاییه، از دستگیری 6 نفر از اعضای 
یک شــبکه دلالی و کارچاق کنی در اســتان ایلام خبــر داد و گفت: از طریق 
بررسی صورت حساب های بانکی افراد مالباخته مشخص شد که تعدادی از وکلا، 
بازنشستگان برخی نهاد ها و همچنین برخی بنگاه داران و فروشندگان املاک از 
طریق تبانی، در روند رســیدگی به پرونده ها ورود کــرده و تلاش برای نفوذ در 

محاکم داشته اند.
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کاردار اســبق ایران در جمهوری آذربایجان با 
افشای جزئیاتی مهم و تکان دهنده از سوآپ 
نفتی گفــت:  احمدی نــژاد محصولی را وارد 
پروژه ســوآپ نفتی کرد، در حالی که ربطی 
به محصولی نداشــت و کار خودش به راحتی 
انجام می شــد، اما در هر صورت رانتی بود که 

برداشتند و استفاده کردند.
بــه گــزارش خبرآنلایــن، با پررنگ شــدن 
موضــوع حمایــت مالی صــادق محصولی از 
جبهــه پایــداری ابهامات مربــوط به ثروت 
نجومی محصولی پررنگ  شده است. اغلب افراد 
به نقش محصولی در سوآپ نفتی آذربایجان 
اشــاره کرده و آن را نقطــه آغازین ثروتمند 

شدن محصولی می دانند. 
افشــار ســلیمانی، کاردار اســبق ایــران در 
آذربایجــان می گویــد: پــای محصولــی را 
احمدی نژاد به پروژه سوآپ نفتی باز کرد، باید 

پاسخ دهد که چرا این کار را انجام داد؟ 
مشــروح گفت وگو با افشار ســلیمانی، کاردار 
اســبق ایــران در آذربایجــان را در ادامــه 

می خوانید:

هنگام سوآپ نفتی شــما کاردار ایران 
در آذربایجان بودید، قضیه سوآپ نفتی 
و نقش محصولی و البته احمدی نژاد در 

آن چیست؟
از نزدیک با مســئله ســوآپ نفت آذربایجان 
توســط محصولی درگیر بــودم. زمانی که به 
عنوان کاردار در باکو بودم، اساســاً پیشنهاد 
دهنده ســوآپ بــودم، در آن زمان شــرایط 
نخجــوان خاص بــود، به ایــن ترتیب که در 

محاصره بود و ارتباطات قطع شده بود.
احمدی نــژاد ایــن پــروژه را بــه ســازمان 
همیاری هــای شــهرداری ســپرد. در نهایت 
قرارداد بســته شد و بنابر این گذاشته شد که 
طرف آذربایجان از منطقه ایمیشلی که سمت 
دیگر آن پارس آباد ایران اســت، گازوئیل را به 
ســازمان همیاری بدهد و آنهــا معوض را به 
نخجوان بدهند و در این میان هزینه ســوآپ 

۱۰ درصد می شد.
ظاهر قضیه این بود که گازوئیل آذربایجان به 
نخجوان می رود، در صورتیکه این اقدام صورت 
نگرفــت بلکه گازوئیل ایرانی از طریق جلفا به 

نخجوان ارســال می کردند و هزینه سوآپ را 
کم می کردند. احمدی نــژاد محصولی را وارد 
پروژه ســوآپ نفتی کرد، در حالی که ربطی 
به محصولی نداشــت و کار خودش به راحتی 
انجام می شــد، اما در هر صورت رانتی بود که 

برداشتند و استفاده کردند.
در مجموع سوآپ گازوئیل به آذربایجان رانت 
فراوانی را به همراه داشــت که قسمتی از آن 
در سازمان همیاری ها استفاده شد، اما بخش 
بزرگی از درآمد به شــکل دیگری اســتفاده 

می شد که خدا می داند.
 اما داســتان اصلی این است که گازوئیلی از 
آذربایجان به ایران نمی آمد چراکه نرخ گازئیل 
در آن کشــور چند برابر نرخ آن در ایران بود 
لذا گازوئیــل در همان کشــور می ماند و به 
خود آذربایجانی هــا می فروختند، اما به دلیل 
اینکه نامش ســوآپ بود و قرار بود ایران تانکر 
بفرســت و در آن طرف پرُ شود، این اقدام را 
انجام دادنــد که صوری مهــر ورود و خروج 
می خــورد؛ دلار حاصــل از آن را در بازار آزاد 
تبدیل به ریال می کردند که آقایان از ســفره 

انقلاب اسلامی متنعم می شدند.
بنده به خاطــر دارم حتی یکبــار به اردبیل 
آمده بودم یکی از کارمنــدان همیاری ها که 
فرد محتاطی بود، چمدان دلار را به او داده و 
گفته بودند که دلارها را به تهران ببرد، آنها را 
بفروشد و مبلغ را به حساب واریز کند. زمانی 
که احمدی نــژاد رئیس جمهور شــد همین 
قضیه تبدیــل به پرونده ای برای او شــد که 
شنیدم محکوم شده بود، اما در نهایت پرونده 
را بستند که فکر می کنم در حال حاضر آقایان 
بــا خود می گویند که ای کاش همان موقع از 
طریق پرونده مذکور مانع حضور احمدی نژاد 

در ریاست جمهوری می شدند.
بنده با توجه بــه برخوردی که با احمدی نژاد 
داشــتم متوجه شــدم او فرد فرصت طلب و 
توطئه گر است. او همیشه برای مخالفان خود 
تور پهن می کرد و آن فرد مجبور به اســتعفا 

می شد.
محصولی از تخصص لازم برای حضور در 

این پروژه برخوردار بود؟
پای محصولی را احمدی نژاد به پروژه ســوآپ 

نفتــی باز کرده و باید پاســخ دهــد که چرا 
ایــن کار را انجام داد؟ محصولی چه نقشــی 
در این بازی داشــت؟ متولی امر که سازمان 
همیاری های اســتان اردبیل بود. محصولی را 
وصل کرد که اصل قضیه او باشد و همه کارها 
را به او سپرده بود به نحوی که پول را هدایت 

می کرد.
محصولی معنی سوآپ را هم نمی فهمید آنجا 
یاد گرفت که سوآپ یعنی چه، البته کاری هم 
انجام نمی داد فقط حساب و کتاب ها را داشت.

محصولی تحت عنوان چه ســمتی وارد 
پروژه سوآپ نفتی آذربایجان شد؟

محصولــی در پروژه ســوآپ نفتی ســمتی 
نداشــت، ناظر پروژه بود، نماینده احمدی نژاد 
در پروژه بود ببیند چه خبر است، البته پشت 

پرده ماجرا را نمی دانم.
فکر می کنید چقــدراز ثروت محصولی 
نتیجــه ورود او به پروژه  ســوآپ نفتی 

آذربایجان است؟
محصولی قبل از ورود به سوآپ نفتی آذربایجان 
در سپاه حضور داشته، مگر افرادی که در سپاه 
حضور داشــته و دارند با حقوقی که دریافت 
می کنند،  چه دارند؟ محصولی وارد پروژه نفتی 
شد و از این طریق بنیان ثروتمندی او گذاشته 
شــد، در هر صورت سوآپ نفتی پولی بود که 

با استانداری احمدی نژاد به محصولی رسید.
۹۰ درصــد ثروت محصولی از طریق ســوآپ 
نفتی بدســت آمده که برای اثبات این قضیه 
کافی است گردش مالی محصولی قبل و بعد 
از ورود به سوآپ نفتی را مدنظر قرار بدهند. 

و  احمدی نژاد  میان  رابطه  می شود  گفته 
محصولی بهم خورده؟

روابــط احمدی نژاد و محصولی بهم نخورده و 
ادعای روابط شــکرآب آنها تنها یک نمایش 
اســت چرا که محصولی تــا جایی پیش رفت 
که برای احمدی نژاد وزیر کشــور شد، اما بعد 
از اینکه احمدی نژاد با نظام و رهبری مشکل 
پیدا کرد بــه تدریج افراد از او دور شــدند و 

خودش مانده بود و مشایی و بقایی.
آیا محصولی هم در سود حاصل از سوآپ 

احمدی نژاد را شریک کرد؟
بنده آنچه را مشــاهده کردم می توانم بگویم، 
اما به صورت کلی افــرادی که هوای یکدیگر 
را دارند تا آخر با هم هستند مگر اینکه اتفاق 

خاصی بیافتد.
اداری،  فســاد  رانت،  بنیانگذار  احمدی نــژاد 
اختــلاس و ... در جمهــوری اسلامی اســت، 
نمی گویــم قبلًا نبــوده، احمدی نــژاد همه 
باندش را از فرش به عرش رســاند که همگی 
ناشــی بودند، بنابراین او کشوری را با درآمد 
نفتی حــدود ۸۰۰ میلیــارد دلار به وضعیت 
بدی کشــاند و افرادی که بعد از احمدی نژاد 
وارد سیســتم شــدند همان را ادامــه دادند. 
واقعیت این اســت محصولی و امثالهم که از 
خالص ســازی می گویند منظورشان این است 

که همه چی برای ما.

عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی 
ایران گفت: هنوز مشــخص نیست آیا اصلاح 
طلبــان ذیل راهبــری جبهــه اصلاحات در 
انتخابات شــرکت می کنند یا خیر، با شورای 
نگهبان رایزنی می کنند یا خیر و از اساس جبهه 
اصلاحات هیچ مانیفستی برای انتخابات ندارد، 

حتی برای تحریم آن.
به گزارش منیبان، فرزانه ترکان، عضو شورای 
مرکزی حزب کارگزاران سازندگی ایران درباره 
وضعیت فعالیت و عملکــرد اصلاح طلبان در 
انتخابات پیــش رو گفت: بحث درباره تصمیم 
جریان اصلاحات در قبال این انتخابات در بین 
اهل فن و سیاســیون در وضعیت میانه است 
یعنی یک جمع بندی کلــی وجود ندارد و دو 

رویکرد کلی در این خصوص دیده می شود.
این فعال سیاسی اصلاح طلب درباره عملکرد 
جبهــه اصلاحات در حــوزه انتخابات مجلس 
دوازهم گفــت: من به عنوان یــک نفر از این 
جریان، منتقد این هســتم که ماه های زیادی 
اســت که جبهه اصلاحات با ریاســت، فرم و 
تشکیل کمیته های جدید و متنوع شروع به کار 
کرده، اما من به عنوان عضو یکی از اعضا اصلاح 

طلب، برون دهی از این فعالیت نمی بینم.
او ادامه داد: جبهه اصلاحات باید بگوید در طی 
این مدت فعالیت چه خروجی داشته است، دو 
بیانیه در مــورد رخدادهای روز  البته در جای 

خود قابل ارزیابی است، اما اگر هدف اصلی این 
تشکل، همگرایی احزاب اصلاح طلب و تصمیم 
گیری درباره راهبردهای انتخابات باشــد، این 

وضعیت قابل قبول نیست. 
ترکان با بیان این که تشکیل جلسات هر چند 
وقت یکبار در جبهه اصلاحات و انتشــار و درز 
حرف های جســته و گریخته از این جلســات 
منجر به تقویت پایگاه مردمی نمی شود، خاطر 
نشــان کرد: هنوز مشخص نیســت آیا اصلاح 
طلبــان ذیل راهبــری جبهــه اصلاحات در 
انتخابات شــرکت می کنند یا خیر، با شورای 
نگهبان رایزنی می کنند یا خیر و از اساس هیچ 

کدام از این استراتژی ها مشخص نیست.
عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی 
در تشریح دو دیدگاه فعلی در جریان اصلاحات 
برای نحوه حضور در انتخابات مجلس دوازدهم 
گفت: یک تئوری این اســت که در شهرهای 
کوچــک با تایید یک یــا دو کاندیدا در عرصه 
انتخابات بایســتیم و برای فرســتادن آن ها به 

مجلس تلاش کنیم.
او دربــاره مزیت این اســتراتژی گفت: مزیت 
این تصمیم اســت که به صورت تک و منفرد 
سروصدایی از مجلس بیرون می آید، مثل اخبار 
این روزهای برخــی نمایندگان مجلس فعلی 
درباره مافیای فیلترشــکن و خودرو و لودادن 
ماجرای شاسی بلندها، اما مساله این ها است که 

اگرچه این راهبرد در طرح موضوع موفق بوده، 
اما این تعداد نمایندگان در مجلس نمی توانند 
در تصویب یا عــدم تصویب طرحی تاثیرگذار 
باشند. ترکان با تاکید بر این که در شرایط فعلی 
با همین نمایندگان که موجب بلند شدن تک 
صداهایی در مجلس یازدهم بودند نیز برخورد 
شد، افزود: تصور می کنم برای تداوم بلند شدن 
این صداها می توانیــم در خارج از مجلس هم 
در قالب مصاحبه و فعالیت سیاســی این فضا 

را بشکنیم.
ترکان درباره هزینه های اســتراتژی حمایت از 
تک نمایندگان در حوزه های انتخابیه کوچک 
تاکید کرد: باید توجه داشــت که این راهبرد 
هزینه هایی را هم برای احزاب اصلاحات ایجاد 
می کند. به طور مثال با ادامه این رویه از اصلاح 
طلبان و اصلاحات از جانب افکار عمومی سوال 
می شود که چگونه و به چه شکلی می خواهید 
حرف خود را به حاکمیت برســانید و بگویید 
مجلس باید از تک صدایی خارج شــود؟ مردم 
می گویند باید این صدای اعتراض شنیده شود 
و اگر اعتراض و حرفی اســت باید با گفت و گو 
پیش از آن که مســائل به کف خیابان کشیده 

شود، در دستورکار قرار بگیرد.
ترکان با بیان این که مردم ما در شرایط فعلی 
بســیار بالغ و عاقل نظاره گر صحنه هســتند، 
گفت: من فکر می کنم باید احزاب اســتراژی 

خود را تغییر دهند و توجه داشــته باشند که 
مردم چشم بسته از یک حزب تبعیت نمی کنند 

و احزاب باید با مردم همسو و همگام شوند.
او در پاســخ به این ســوال که آیــا تغییر در 
سطوح مدیریتی جبهه اصلاحات منجر به این 
انفعال شده است، می گوید: به هر حال بزرگان 
سیاسی مثل مرعشی و نبوی که قبلا در جبهه 
اصلاحات بودند صاحب فکر و ســخن بوده و 
جســارت حرف زدن دربــاره مواضع جبهه را 
داشتند، اما امروز شاهد یک سردرگمی عجیب 
هستیم به شکلی که می توانم بگویم شاید جبهه 

اصلاحات هیچ مانیفستی برای انتخابات ندارد 
حتی برای تحریم آن.

عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی 
ایران با بیان این که »تی اگر جبهه به این جمع 
بندی رسید که در انتخابات شرکت نمی کنیم 
باید این موضوع را با شــفافیت به مردم اعلام 
کنــد، گفت: اینکه مســئولان و افــراد جبهه 
سرشان را در جلسات خود کردند و هیچ برون 
دهی برای مردم از این جبهه دیده نمی شــود 
قابل قبول نیســت و باید به شــکل جدی به 
موضوع نگاه کنیم و افراد راه حلی را ارائه دهند.

کاردار اسبق ایران در باکو درباره ثروت محصولی افشاگری کرد

رانت سوآپ نفتی در دست احمدی نژاد و محصولی

عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی:

جبهه اصلاحات هیچ مانیفستی برای انتخابات ندارد

رئیس قوه قضاییه گفت: دیروز هر ســه قوه در مبارزه 
با فســاد به هیچ وجه کوتاه نمی آیند و بیش از گذشته 
و مصمم تر از گذشــته در مســیر مبارزه با فساد قدم 

گذاشته ایم.
به گزارش ایلنا، حجت الاســلام محسنی اژه ای، دیروز 
)دوشنبه( طی ســخنانی در نشست شورای عالی قوه 
قضاییه، با اشــاره به اقدام دادگســتری تهــران برای 
محاکمه ۱۰۴ تن از اعضای ســازمان مجاهدین خلق 
)منافقین( در دادگاه کیفری یک تهران، اظهار داشت: 
تاکیــد داریم که پرونده ایــن مجموعه هر چه زودتر و 
قوی تر به نتیجه ای روشن برسد تا کسی فراموش نکند 
که عناصر این مجموعه چه جنایات و جرایم سنگینی 

را مرتکب شدند
رئیس قــوه قضاییه تصریح کــرد: بنابراین و با عنایت 
به حساســیت و اهتمامی که در هر ســه قوه نسبت به 
پیگیری گزارشــات و مقولات مرتبط با مفاســد وجود 
دارد، کسانی فکر نکنند که احیاناً می توانند از پرونده ای 

که ایجاد شده بهره برداری سیاسی و مغرضانه کنند.
رئیس دستگاه قضا با اشــاره به پرونده ای که اخیراً در 
افکار عمومی با عنوان وقوع تخلف و فســاد مطرح شده 
اســت، گفت: پرونده مزبور وقتی به قوه قضاییه واصل 
شــد، با جدیت و اهتمام مورد رسیدگی قرار گرفت و 
رســیدگی ها درخصوص آن کمــاکان ادامه دارد و من 
حضوراً و مؤکداً به دادســتان و بازپــرس مربوطه نیز 
دستور دادم که نهایت جدیت و اهتمام را در رسیدگی 
به این پرونده داشته باشند و آن ها نیز حقیقتاً اقدامات 

زیادی انجام دادند و در موارد عدیده ای اســتعلاماتی را 
به عمل آوردند و همه جوانب قضیه را مورد بررســی و 
واکاوی قرار دادند و رســیدگی ها و پیگیری های آن ها 
همچنان ادامه دارد؛ پس از این رســیدگی ها، بر اساس 
ضوابط برخورد کرده و حکم صادر خواهیم کرد. تاکید 
ما آن است که در این مسیر بر اساس قانون عمل خواهد 
شــد و بدیهی است که درگیر فضاسازی ها و فشار های 

بیرونی نخواهیم شد تا حق کسی ضایع نگردد.
رئیس عدلیه تاکید کرد: همه قوا مصمم هستیم، دست 
به دست هم تا آنجا که می توانیم از وقوع فساد جلوگیری 
به عمل آوریم؛ البته ادعا نکردیم که هیچ وقت فسادی به 
وقوع نمی پیوندد، اما این ادعا را داریم که مجدانه تمام 
سعی و تلاش خود را به کار خواهیم بست تا بستر های 
فســادزا را مسدود و اصلاح کنیم و اگر فسادی رخ داد 

بدون اغماض و منطبق با ضوابط با آن برخورد کنیم.
حجت الاسلام محســنی اژه ای در ادامه نشست امروز 
خطاب به دادســرای انتظامی قضــات و مرکز حفاظت 
و اطلاعات قوه قضاییــه و دیگر بخش های نظارتی در 
دســتگاه قضا دســتور داد موارد ناظر بر نحوه جلب و 
دســتگیری افراد را با جدیت پیگیری کنند. ر مواقعی 
مشاهده می شود در جلب و دستگیری افراد در مواردی 
که ضرورتی ندارد و متهم از جمله افراد شــرور نیست 
و احتمال فــرار او نیز نمــی رود، در مقابــل دیدگان 
خانواده اش به او دستبند یا پابند می زنند؛ اینگونه موارد 
باید به دقت و با جدیت توســط بخش های نظارتی قوه 

قضاییه مورد بررسی و پیگیری قرار گیرند.

سخنگوی شــورای نگهبان گفت: مرحله دوم بررسی 
صلاحیت ها توســط هیات های نظارت اســتانی انجام 
می گیرد، در حال بررســی صلاحیت ها هستند و تا ۱۴ 
دی فرصت دارند صلاحیت ها را بررســی و ســپس به 

داوطبان اعلام کنند.
به گــزارش ایســنا هادی طحان نظیف صبــح دیروز 
)دوشنبه( در یک برنامه تلویزیونی گفت: اعضای شورای 
نگهبان اکنون مشغول بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه 
هســتند. این عضو حقوقدان شورای نگهبان در پاسخ 
به ســوال مجری این برنامه مبنی بر اینکه نظر شورای 
نگهبان درباره مصوبات بحث برانگیز برنامه هفتم توسعه 
همچون افزایش سن بازنشستگی چیست؟ عنوان کرد: 
چون این مصوبات جزو مصوبات پایانی مجلس شورای 
اسلامی در برنامه هفتم توسعه است، هنوز در جلسات 

شورای نگهبان مورد بررسی قرار نگرفته است. 
وی در خصوص تعداد ثبت نامی های انتخابات مجلس 
در دوره دوازدهم بیان کرد: حدود ۲5 هزار نفر ثبت نام 
کردنــد که تقریباً رقم بالایی اســت. ایران جزو معدود 
کشــورهایی اســت که تعداد ثبت نامی های انتخابات 
مجلس آن بالاســت. وی در همین رابطه گفت که یک 
هزار و 6۰۰ نفر از ثبت نامی ها که در هیات های اجرایی 
تاییدصلاحیت نشده بودند به هیات های نظارت استانی 
اعلام شکایت نکردند و خودشان از گردونه رقابت خارج 
شــدند. ضمن اینکه طبق اعلام وزارت کشور 5۰۰ نفر 
نیز قبل از اعلام نتایج هیات های اجرایی انصراف دادند.

طحان نظیف متذکر شــد: اگر افرادی به دنبال دریافت 

تاییدیه از شــورای نگهبان هستند تا در انتخابات های 
دیگر یا برای دریافت شغل و جایگاه به کار گیرند، باید 
یادآور شد که نخست هر انتخابات قانون خاص خودش 
را دارد و شــرایط و صلاحیت های هر فرد در هر دوره 
مجدد بررســی خواهد شد.  وی اعلام کرد: مرحله دوم 
بررسی صلاحیت ها توســط هیات های نظارت استانی 
انجــام می گیرد که هم اکنون ایــن هیات ها در تعامل 
بــا هیات مرکزی نظارت بر انتخابات در حال بررســی 
صلاحیت ها هســتند و به مــدت 5۰ روز یعنی تا روز 
۱۴ دی فرصت دارند صلاحیت ها را بررســی و سپس 

به داوطبان اعلام کنند.
طحان نظیف مرحله سوم بررسی صلاحیت ها را شورای 
نگهبان اعلام کرد و گفت: این شــورا یک ماه )۳۰ روز( 
مهلت دارد تا به بررسی صلاحیت ها بپردازد. کسانی که 
به نتایج بررسی های هیات های نظارت شکایت داشته 

باشند، می توانند به شورای نگهبان اعلام کنند.
مجری برنامه این ســوال را هم پرسید که آیا این کار 
در ســایر کشــورها نیز انجام می گیرد که سخنگوی 
شورای نگهبان پاسخ داد: به این صورت و این فرایند و 
سازوکار مختص ایران است. البته نظام انتخاباتی برخی 
از کشــورها حزبی اســت و برخی از این امور از سوی 

احزاب انجام می گیرد.
ســخنگوی شــورای نگهبان گفــت: انتشــار دلایل 
ردصلاحیت ها نیاز بــه مجوز قانونی دارد. قانون چنین 
اجازه ای به ما نداده اســت. ما نیز با این موضوع مواجه 
هستیم که دلایل ردصلاحیت را به افراد اعلام می کنیم.

رئیس قوه قضائیه:

هر سه قوه در مبارزه با فساد به هیچ وجه کوتاه نمی آیند
سخنگوی شورای نگهبان:

اعلام نتایج بررسی های هیات های نظارت پس از ۱۴ دی


